

Help make local issues #UNIGNORABLE



**United Way
Centraide**
Greater Moncton and
Southeastern New Brunswick

\$2,381,079 raised & more than 14,000 lives directly impacted in 2018
...and countless more impacted

We know our community!

United Way creates long-term, sustainable change. Through research, consultation and experience, we make sure the right people, organizations and skills are funded to solve crucial issues by offering essential programs. We bring partners together to create change at a community-wide level.

Agencies funded by you in 2019:

- Ability NB
- Anglophone East School District
- Atlantic Wellness
- Beauséjour Family Crisis Resource Centre
- Big Brothers Big Sisters
- Big Cove First Nation Wellness Committee
- Boys and Girls Club of Moncton
- Boys and Girls Club of Dieppe
- Boys and Girls Club of Riverview
- CNIB
- Crossroads for Women
- District scolaire francophone sud
- Ensemble Greater Moncton
- Maison de Jeunes – Dieppe
- Moncton Headstart
- Open Sky Co-operative
- PEDVAC
- Petitcodiac Boys and Girls Club
- Tele-Drive Albert County
- Youth Impact
- YWCA Moncton



Cody* was 18 years old when he was referred to Youth Impact's Drug Intervention Program (DIP) by his school guidance counsellor. He wasn't interested in meeting with any professionals about his drug use at the time, but reluctantly agreed to meet with someone from DIP. During the first meeting, Cody admitted his speed use was out of control – but he didn't see his coke, meth, alcohol and marijuana use as a problem. He had recently been accepted to university and was concerned that his drug use was impacting his work at school. Cody met with DIP staff every week and over the course of his involvement, he was able to better recognize the severity of his drug use issue and gained more control over it. At the end of this reporting period, he had abstained from using speed, coke, and meth for a month and a half. Cody has graduated from high school, secured full-time summer employment and will continue meeting with the program in preparation for his first year of university.

** Name changed*

**SHOW
YOUR
LOCAL
LOVE**

All That Kids Can Be



2,405 kids had a place to go after school where they could not only learn new skills, but also feel welcomed and appreciated in 2018.



355 youth had access to mental health care from counselors who understand and help teach positive coping skills in 2018.

Poverty to Possibility

1,811 meal portions were prepared through collective kitchens in 2018.



231 youth gained a better sense of identity and community by participating in indigenous cultural events and activities in 2018.



Strong Communities

284 women leaving dangerous situations in 2018 are more knowledgeable about family violence and have completed a safety plan to guide them.

Face aux enjeux locaux, ne soyons #JamaisIndifférents



**Centraide
United Way**
de la région du grand Moncton
et du sud-est du Nouveau Brunswick

2 381 079 \$ amassés et plus de 14 000 vies
directement changées en 2018

...et bien d'autres affectées

Nous connaissons nos communautés!

Nous créons un changement durable à long terme. Grâce à la recherche, nous nous assurons d'avoir les bonnes personnes, organisations et compétences autour de la table afin de résoudre les défis auxquels font face nos communautés. Nous rassemblons aussi nos partenaires afin de créer un changement à l'échelle communautaire.

Les agences que vous aidez en 2019:

- Ability NB
- Anglophone East School District
- Atlantic Wellness
- Big Cove First Nation Wellness Committee
- Carrefour pour femmes
- Centre de ressources et de crises familiales Beauséjour
- Club des garçons et filles de Moncton
- Club des garçons et filles de Dieppe
- Club des garçons et filles de Riverview
- Club des garçons et filles de Petitcodiac
- Coopérative Open Sky
- District scolaire francophone sud
- Ensemble Grand Moncton
- Grands Frères Grandes Soeurs
- INCA
- Impact Jeunesse
- Maison de Jeunes - Dieppe
- Moncton Headstart
- PEDVAC
- Tele-Drive Albert County
- YWCA Moncton



Cody * avait 18 ans quand son conseiller en orientation scolaire l'a référé au programme d'intervention de Youth Impact. Il ne souhaitait pas rencontrer de professionnels au sujet de sa consommation de drogue à ce moment-là, mais a accepté de rencontrer un membre du programme. Lors de la première réunion, Cody a admis que sa consommation de 'speed' était incontrôlable - mais il ne considérait pas sa consommation de cocaïne, de méthamphétamine, d'alcool et de marijuana comme un problème. Il avait été accepté à l'université et craignait que sa consommation de drogue ne se répercute sur son travail à l'école. Cody a rencontré le personnel du programme toutes les semaines et au cours de son implication, il a été capable de mieux reconnaître la gravité de son problème et a eu davantage de contrôle. À la fin de la période considérée, il s'était abstenu pendant un mois et demi de prendre du speed, de cocaïne et de la méthamphétamine. Cody a obtenu son diplôme d'études secondaires, a obtenu un emploi d'été à temps plein et continuera à rencontrer le programme en prévision de sa première année à l'université.

*Nom fictif



**AGISSONS ICI,
AVEC CŒUR**



Amélioration des conditions de vies

En 2018, 1 811 repas ont été préparés dans les cuisines communautaires.



Réussite des jeunes

En 2018, 2 405 jeunes ont eu un endroit où aller après l'école, un endroit qui non seulement leur a permis d'apprendre de nouvelles compétences mais également de se sentir bienvenus, appréciés et respectés.



En 2018, 355 jeunes ont eu accès à des soins de santé mentale prodigués par des conseillers qui connaissent les techniques positives d'adaptation et aident à les enseigner.



En 2018, 231 jeunes ont acquis un meilleur sens d'appartenance et de communauté en participant à des événements et activités culturelles autochtones.



Communautés solides

En 2018, 284 femmes qui quittent une situation dangereuse sont mieux informées au sujet de la violence familiale et on établi un plan de sécurité pour les guider.